
 

P R O T O K Ó Ł NR LVIII/2022 

z LVIII sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 23  września  2022 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz. 8.10 do godz. 9.55 

W sesji uczestniczyło 9 radnych.  

 

Nieobecny radny  

1. Andrzej Chłodnicki 

2. Jarosław Gil 

3. Krzysztof Janik 

4. Michał Rajca 

5. Dorota Saramak 

6. Tomasz Sosin 

 

 

Podczas omawiania punktu 7 porządku obrad w sesji uczestniczyła Pani Magdalena Wołowiec 

główna księgowa GSPZOZ w Rytwianach. 

 

 

 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony 

danych osobowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył LVIII sesję Rady Gminy Rytwiany, 

powitał wszystkich uczestników sesji.  

 

 

 

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 9 radnych  

i prawomocność obrad.  

 



Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LVII. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Sprawozdanie finansowe za I półrocze 2022 r. Gminnego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata  

2022 – 2033. 

9. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

10. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2022 r. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia  

z Powiatami: Opatowskim, Staszowskim, Sandomierskim i innymi Gminami w celu 

opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – 

Dolina Wisły na lata 2021 – 2030. 

12. Uchwała w sprawie przyjęcia "Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla MOF 

Staszowa  

na lata 2022–2030". 

13. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 31 lipca 2022 r. 

15. Sprawy różne i wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie  głosami „za”. Obecnych podczas głosowania 9 

radnych.  

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu z sesji nr LVII 

 

Protokół z sesji nr LVII został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 9 głosami „za”. Podczas głosowania 

obecnych 9 radnych.  

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

 

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na sesji LVII (8)  

zostały przesłane odpowiednio do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Wojewody Świętokrzyskiego  

i te, które powinny przesłano do opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Świętokrzyskiego oraz są realizowane na bieżąco. 

 

 



 

Pkt 6  

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami, a mianowicie:  

  

Od dnia 29 sierpnia 2022 roku najważniejsze zadania, którymi zajmują się pracownicy Urzędu 

Gminy Rytwiany to: 

 

1. Przygotowanie Programu Funkcjonalno-Użytkowego na Stacji Uzdatniania Wody  

w Rytwianach. Został wyłoniony wykonawca. W poniedziałek tj. 3.10.2022 r. zostanie podpisana 

umowa pomiędzy Gminą Rytwiany a wykonawcą na opracowanie Programu  

Funkcjonalno–Użytkowego. Po opracowaniu Programu zostanie ogłoszony przetarg na organizację 

tego przedsięwzięcia.  

 

2.  W zakresie budowy kanalizacji Gmina Rytwiany otrzymała zwiększenie subwencji ogólnej na 

dwa zakresy, które może zrealizować: 

- 300 000, 00 zł na budowę sieci wodociągowej, 

- 1 700 000, 00 zł budowę kanalizacji.  

Z kwoty 300 000,00 zł są prowadzone prace związane z projektowaniem wodociągu  

w Rytwianach na ul. Piaskowej. Prace są już na ukończeniu. Pozostaje najdłuższa cześć tj. 

uzgodnienie projektu i uzyskanie pozytywnej opinii w Wodach Polskich. 

W przypadku budowy kanalizacji firmy zostały zaproszone do złożenia ofert na opracowanie 

dokumentacji projektowej. W chwili obecnej wpłynęła jedna oferta. Ostateczny termin składania 

ofert mija 5.10.2022 r.  

 

3. Rozpoczęły się prace związane z Termomodernizacją Budynków Użyteczności Publicznej.  

Jest to głównie opracowanie dokumentów projektowych w poszczególnych obiektach. Trwają 

drobne prace przy Remizie w Rytwianach. 

 

4. Program Funkcjonalno-Użytkowy w przypadku drugiego zadania z Programu Polskiego Ładu tj. 

modernizacji i przebudowy dróg gminnych do końca września 2022 r. ma wpłynąć opracowanie 

Programu Funkcjonalno-Użytkowego. Zgodnie z umową, po otrzymaniu  opracowania kolejno  

zostanie opracowana  specyfikacja i ogłoszony przetarg na   

Drogi w miejscowościach Tuklęcz, Sichów Węgierka, Kłoda i Ruda. 

 

5. W dniu dzisiejszym dotrze do Ochotniczej Straży Pożarnej Sichowie Małym samochód strażacki 

na zakup, którego Gmina Rytwiany udzieliła dotacji w kwocie 500 000, 00 zł. 

 

6. W ramach Funduszu Przewozów Autobusowych zostały złożone 3 wnioski w ramach realizacji 

zadań gminnych na trasy: 

Podborek – Święcica - Gaj Święcicki - Grobla - Rytwiany,  

Sydzyna - Sichów Mały - Tuklęcz - Rytwiany, 

Ruda - Niedziałki - Szczeka - Klasztor Rytwiany. 

Na początku kursy będą odbywały się dwa razy w tygodniu.  

Jeżeli opinia służb Wojewody będzie pozytywna, kolejny etap obejmie szukanie wykonawcy do 

realizacji zadania.   



 

Na zakończenie tej części posiedzenia radny Artur Dzieciuch zadał pytanie dotyczące 

dofinansowania do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Wójt Grzegorz Forkasiewicz 

odpowiedział, że Program dotyczy tylko budowy kanalizacji, nie obejmuje budowy przydomowych 

oczyszczalni.  Gminna w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich wykorzystała limit  

2 000 000, 00 zł na dofinansowanie do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i jeżeli limit 

nie zostanie zwiększony to Gmina Rytwiany nie może składać wniosku w kolejnych konkursach.  

Są prowadzone rozmowy na temat nowego Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, w którym 

kwota limitów ma zostać zwiększona nawet do 4 000 000, 00 zł. 

 

Pkt 7  

Sprawozdanie finansowe za I półrocze 2022 r. Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. 

 

Radni otrzymali sprawozdanie finansowe Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rytwianach. Główna Księgowa GSPZOZ w Rytwianach Magdalena Wołowiec 

przedstawiła sprawozdanie finansowe.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Po przedstawieniu sprawozdania radni Krzysztof Drzazga, Artur Dzieciuch i Irena Pogorzelska 

podziękowali za sposób prowadzenia Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rytwianach tak od strony finansowej jak również medycznej. Radni zwrócili uwagę 

za rozwój Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach  

w tym gospodarność, która pozwoliła na zakup nowego sprzętu a co za tym idzie polepszenie 

dostępu do usług medycznych.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zwrócił uwagę na ciągle rosnącą ilość nowych pacjentów w rożnych 

grupach wiekowych, która bezpośrednio wpływa na kondycję Gminnego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach.  W styczniu 2022 r. zarejestrowanych było 

3 512 pacjentów natomiast w sierpniu 2022 r. zarejestrowanych było 3 558 pacjentów. 

Radny Pan Sebastian Bryk zadał pytanie czy pacjenci ze skierowaniem na badanie USC z innej 

gminy mogą skorzystać z badania w Gminnym Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki 

Zdrowotnej w Rytwianach. Pani Magdalena Wołowiec odpowiedziała, że jest taka możliwość.  

Na zakończenie odbyła się rozmowa na temat ułatwienia dostępu do rejestracji oraz wprowadzenia 

nowych rozwiązań tak, aby pacjenci mogli bez problemu umówić wizytę do lekarza tak osobiści jak 

również telefonicznie.  

 

 

Pkt 8 

Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2022 

– 2033. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Dochody bieżące po wprowadzonych zmianach wynoszą 28 045 052, 69 zł. 

Dochody majątkowe po zmianach wynoszą 3 857 298, 00 zł.  



Ogółem dochody wynoszą 31 902 350, 69 zł.  

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 28 828 808, 00 zł.  

Ogółem wydatki wynoszą 36 986 897, 00 zł.  

 

Pozostałe wielkości przychody, rozchody, wynik budżetu pozostaje bez zmian. 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LVIII/295/22 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rytwiany na lata 2022 – 2033 została podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”.  

Głosowało 9 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 9 radnych.  

 

 

Pkt 9  

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 118 758 zł zgodnie załącznikiem Nr 1 do niniejszej 

uchwały. 

Dokonać zmian w planie wydatków na kwotę 45 850 zł zgodnie załącznikiem Nr 2 do niniejszej 

uchwały. 

 

 

W uchwale nr XLIX/251/22 z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Rytwiany na rok 2022 

 

- załącznik Nr 4 – Zadania inwestycyjne roczne w 2022 r. - otrzymuje brzmienie określone w 

załączniku nr 3do niniejszej uchwały 

- załącznik Nr 11 – Dotacje podmiotowe w 2022 r. - otrzymuje brzmienie określone w załączniku 

nr 4 do niniejszej uchwały 

- załącznik nr 12 – Dotacje celowe w 2022 roku - otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 5 

do niniejszej uchwały 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LVIII/296/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. została 

podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”.  

Głosowało 9 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 9 radnych.  

 

 

 

 



Pkt 10 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2022 r. 

 

Radni otrzymali informacje z przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2022r. 

Skarbnik Mirosława Szewczyk przedstawiała informację z przebiegu wykonania budżetu za  

I półrocze 2021r.   

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Radny Artur Dzieciuch podziękował za prawidłowe prowadzenie gospodarki finansowej Gminy 

Rytwiany.  Radny Artur Dzieciuch zauważył problem, który może w przyszłości czekać Gminę  

w związku z rosnącymi cenami za energię elektryczną. Wójt Grzegorz Forkasiewicz potwierdził, że 

kolejne 6 miesięcy może być bardzo trudne z uwagi na ciągle rosnące ceny w tym energii 

elektrycznej. Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował również, że był ogłoszony przetarg na 

dostawę energii elektrycznej i gazu. Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że w dniu                  

11 października 2022 r. będzie otwarcie ofert na dostawę energii elektrycznej i wtedy będzie znana 

cena energii elektrycznej. Wójt Grzegorz Forkasiewicz podkreślił, że zrealizowana w 100% 

wymiana oświetlenia ulicznego na ledowe i obecnie realizowany Projekt Termomodernizacji 

Budynków Użyteczności Publicznej pozwolą na  wygenerowanie oszczędności, które obecnie jest 

wymagane od  wszystkich Gmin w Polsce. Gmina Rytwiany już generuje oszczędności dzięki 

wymianie oświetlenia ulicznego na ledowe. W 2021 roku oświetlenie uliczne w Gminie Rytwiany 

kosztowało 277 000, 00 zł.  Za 7 miesięcy 2022 roku koszt energii elektrycznej wyniósł  

89 000,00 zł. Z szacunków wynika, że za cały 2022 rok koszt energii elektrycznej wyniesie 

130 000,00 zł, tj. około ½  oszczędności będzie po wymianie  oświetlenia ulicznego na ledowe. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zaznaczył, że po wzroście cen, które obecnie trudno ocenić, ale 

szacowane jest 6 krotny wzrost ceny za energię elektryczną oszczędności będą analogicznie  

6 krotne.  

Radny Sebastian Bryk zadał pytanie dotyczące, z czego wynika zadłużenie z podatku na dzień  

30 czerwca 2022 r., które wynosi 1 300 000,00 zł.  

Skarbnik Mirosława Szewczyk wyjaśniła, że jest to zadłużenie z różnego rodzaju podatku między 

innymi podatku od nieruchomości od osób fizycznych i prawnych, podatku rolnego od osób 

fizycznych i prawnych, podatku leśnego od osób fizycznych i prawnych, podatku od środków 

transportowych od osób fizycznych i prawnych itd., jednak największe zadłużenie wynika  

z podatku od nieruchomości od osób prawnych.  

 

Pkt 11 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia  

z Powiatami: Opatowskim, Staszowskim, Sandomierskim i innymi Gminami w celu 

opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – 

Dolina Wisły na lata 2021 – 2030. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że w związku z przystąpieniem do porozumienia 

kolejnych powiatów Powiatu Opatowskiego, Staszowskiego i Sandomierskiego konieczne jest 

podjęcie nowej uchwały o wyrażeniu zgodny na zawarcie przez Gminę Rytwiany porozumienia  

z Powiatami.  



 

Nowe podejście w zakresie opracowania strategii ponadlokalnej, integrującej zagadnienia 

społeczne, przestrzenne, gospodarcze wyznaczyła znowelizowana ustawa o zasadach prowadzenia 

polityki rozwoju oraz niektórych innych ustaw z dnia 15 lipca 2020 r. (Dz. U. 2020, poz. 1378). 

Strategia, zgodnie z obowiązującym w Polsce modelem programowania oraz zarządzania 

rozwojem, jest dokumentem będącym podstawą prowadzenia polityki rozwoju i stanowiącym 

postawę pozyskania środków finansowych z UE.  

W Strategii Rozwoju Województwa Świętokrzyskiego 2030+, zgodnie z Uchwałą  

nr XXX/406/21 Sejmiku Wojewódzkiego z dnia  29 marca 2021r. w sprawie jej przyjęcia, został 

wskazany Obszar Strategicznej Interwencji (OSI) Dolina Wisły, obejmujący gminy położone w 

dolinie Wisły oraz jej dopływów: Czarnej, Koprzywianki i Opatówki. Gminy  

te, sąsiadujące ze sobą, powiązane funkcjonalnie zawarły porozumienie. Porozumieniem 

międzygminnym z dnia 16 września 2021 r. określającym zasady współpracy jednostek samorządu 

terytorialnego zawartym w celu przygotowania i wdrażania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla 

Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021-2030 zostały objęte gminy: 

Sandomierz, Klimontów, Koprzywnica, Opatów, Osiek, Ożarów, Zawichost, Pacanów, Połaniec, 

Staszów, Dwikozy, Lipnik, Łoniów, Łubnice, Obrazów, Rytwiany, Samborzec, Tarłów, Wilczyce, 

Wojciechowice. Z uwagi na fakt, że w Porozumieniu międzygminnym uczestniczą gminy z powiatu 

opatowskiego, staszowskiego i sandomierskiego, zgodnie  z ustawą o samorządzie gminnym, udział 

powiatów w opracowaniu Strategii zapewnione jest na podstawie  art. 10g ust. 2 pkt. 1 i 2 ustawy o 

samorządzie gminnym. Niniejsza uchwała, do której załącznikiem jest porozumienie, określa ramy 

współpracy gmin wchodzących w skład OSI Dolina Wisły, i Powiatów Staszowskiego, 

Opatowskiego i Sandomierskiego. Zawarcie Porozumienia z Powiatami nie będzie się wiązało dla 

Gminy Rytwiany z żadnymi dodatkowymi obciążeniami finansowymi i nie wymaga zapewnienia 

na ten cel środków finansowych.  Mając na uwadze opracowanie jak najwyższej jakości dokumentu 

na obszarze powiązanych ze sobą funkcjonalnie gmin i powiatów  zasadnym jest zawiązanie 

porozumienia w celu włączenia Powiatów Opatowskiego, Staszowskiego i Sandomierskiego.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LVIII/297/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

Rytwiany porozumienia z Powiatami: Opatowskim, Staszowskim, Sandomierskim i innymi 

Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej 

Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021 – 2030  podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”.  

Głosowało 9 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 9 radnych.  

 

 

Pkt 12  

Uchwała w sprawie przyjęcia "Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla MOF 

Staszowa na lata 2022–2030" 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że jest utworzony Miejski Obszar Funkcjonalny  

obejmujący gminy Staszów, Rytwiany i Oleśnica.  Trwają prace nad utworzeniem Strategii 



Rozwoju tego obszaru a jednym z elementów jest Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Staszowa na lata 2022–2030. 

Założenie jest takie, aby poprzez wdrożenie Panu doprowadzić do ograniczenia ruchu pojazdów 

osobowych na rzecz kursów autobusowych czy busów tak, aby wygodnie i szybko można było 

dostać się do różnych miejsc na terenie gminy Staszów Rytwiany i Oleśnica. 

Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej to dokument strategiczny stworzony w celu 

zaspokojenia potrzeb mobilności ludzi oraz gospodarki w miastach i ich otoczeniu, dla lepszej, 

jakości życia. Opiera się na istniejących praktykach planistycznych i bierze pod uwagę zasady 

integracji, udziału społecznego oraz oceny. Stanowi uzupełnienie w stosunku do istniejących 

strategii miejskich i charakteryzuje się odmiennym spojrzeniem na sposób planowania. 

W dniu 8 czerwca 2021 r. miasto i gmina Staszów, miasto i gmina Oleśnica oraz gmina Rytwiany, 

tworzące Miejski Obszar Funkcjonalny Staszowa (MOF Staszowa) zawarły Porozumienie  

w sprawie współdziałania celem realizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Staszów, w tym celem opracowania i wspólnego wdrażania SUMP, czyli 

Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla MOF Staszowa. Zgodnie z ustaleniami 

Porozumienia po opracowaniu dokumentu został on przedłożony wszystkim Stronom Porozumienia 

do przyjęcia przez właściwe Rady Miast i Gmin w formie uchwały. Zgodnie z przyjętymi 

założeniami „W celu efektywnego realizowania ZIT Strony Porozumienia przystąpią do wdrażania 

SUMP, po jego przyjęciu przez Rady Miast i Gmin w formie uchwały”.  

Projekt SUMP poddany był konsultacjom społecznym w dniach od 18 lutego 2022 roku do 21 

marca 2022 roku, a także podlegał opiniowaniu przez Świętokrzyskiego Państwowego 

Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Kielcach oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Kielcach w zakresie prognozy jego oddziaływania na środowisko.  

 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LVIII/298/22 w sprawie przyjęcia "Planu Zrównoważonej Mobilności 

Miejskiej dla MOF Staszowa na lata 2022–2030" została podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”.  

Głosowało 9 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 9 radnych.  

 

Pkt 13  

Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że podjęcie uchwały jest konsekwencją działań, które 

Gmina Rytwiany realizuje wspólnie z Lasami Państwowymi Nadleśnictwem Staszów. Działania 

dotyczące przejęcia przez Gminę Rytwiany drogi od Lasów Państwowych. Jest już podpisany akt 

notarialny o przejęciu tej drogi przez Gminę Rytwiany. Kolejne czynności, które należy wykonać to 

podjęcie uchwały o zaliczeniu drogi do kategorii dróg gminnych, co w konsekwencji uniemożliwi 

PKP likwidację przejazdu kolejowego na tej drodze.   

Zgodnie z art. 7 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych ( tj. Dz. U.  

z 2022 r., poz. 1693 z późn. zm.) do kompetencji Rady Gminy należy zaliczenie danej drogi do 

kategorii dróg gminnych, po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu powiatu oraz ustalenie 



przebiegu tej drogi. 

W myśl art. 1 ustawy o drogach publicznych, drogą publiczną jest droga zaliczona na podstawie tej 

ustawy do jednej z kategorii dróg, z której może korzystać każdy, zgodnie z jej przeznaczeniem,  

z ograniczeniami i wyjątkami określonymi w tej ustawie lub innych przepisach szczególnych. 

Przedmiotowa droga ma długość 905 m, posiada nawierzchnie bitumiczną o szerokości 3,50 m oraz 

jest własnością Gminy Rytwiany. 

Mając na względzie postanowienia art. 7 ust. 2 i 7a ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych, Wójt Gminy Rytwiany wystąpił do Zarządu Powiatu Staszowskiego o wydanie 

stosownej opinii w sprawie zaliczenia tej drogi do kategorii dróg gminnych. 

Zarząd Powiatu staszowskiego Uchwałą Nr 70/22 z dnia 25 sierpnia 2022 roku, wyraził pozytywną 

opinię w przedmiocie zaliczenia przedmiotowej drogi do kategorii dróg gminnych publicznych.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LVIII/299/22 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

 została podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”.  

Głosowało 9 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 9 radnych.  

 

Pkt 14  

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 31 lipca 2022 r. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara. 

 

W dniu 31 lipca 2022 r. (data rejestracji 1.08.2022 r.) do tutejszego urzędu wpłynęła petycja,  

w której podmiot wnoszący postulował, aby Rada Gminy utworzyła Młodzieżową Radę Gminy.  

W dniu 22 września 2022 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Rytwiany zajęła się 

analizą petycji. W pierwszej kolejności przeanalizowano przepisy prawne. Komisja stwierdziła, że 

przepisy ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym w art. 5 b przewidują możliwość 

utworzenia młodzieżowej rady gminy, jednakże nie nakładają na radę gminy obowiązku takiego 

działania.  

Komisja stwierdziła również, że podmiot wnoszący petycję jest zgodnie z podanym adresem 

mieszkańcem gminy położonej w województwie kujawsko – pomorskim. Komisja stwierdziła, iż co 

do zasady nie jest przeciwna idei utworzenia młodzieżowej rady gminy, jednakże w jej ocenie 

wniosek taki powinien wyjść od zainteresowanych środowisk, nie zaś od podmiotu zewnętrznego, 

gdyż tylko inicjatywa młodzieży zamieszkałej na terenie gminy może sprawić, że młodzieżowa 

rada będzie organem działającym nie zaś tworem sztucznym. Wobec powyższego Komisja 

zarekomendowała podjęcie uchwały o uznaniu petycji za bezzasadną.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. Uchwała nr LVIII/300/22 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 31 lipca 2022 r. 

została podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”.  

Głosowało 9 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 9 radnych.  



Pkt 15 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

- Radna Irena Pogorzelska w sprawach:  

1. Wykoszenia poboczy przy drodze w kierunku Stefanówka. 

2. Wykoszenia poboczy obok przystanku w Święcicy.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że prace na drogach gminnych zostaną wykonane. 

 

- Radny Sławomir Strycharz w sprawie:  

1. Oczyszczenia rowów w miejscowości Pacanówka.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że sprzęt, który jest wykorzystywany do oczyszczania 

rowów jest w naprawie. Po naprawieniu sprawa oczyszczenia rowów zostanie niezwłocznie 

załatwiona może na początku przyszłego tygodnia.    

 

- Radna Aneta Szul w sprawie:  

1. Informacji czy w najbliższym czasie będą wykonywane prace na drodze w miejscowości Ruda.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że droga w miejscowości Ruda była przedmiotem 

wniosku do Programu Polski Ład. Wniosek przeszedł. Z informacji uzyskanej od Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Staszowie Mirosława Bernysia procedura przetargowa rozpocznie 

się jeszcze jesienią 2022 r.   

 

- Radny Sebastian Bryk w sprawie:  

1. Łącznika pomiędzy ul. Leśną a Cegielnią.  Czy doga została przejęta od Lasów Państwowych 

przez Gminę Rytwiany? 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara poinformował, że droga jest już przejęta przez Gminę Rytwiany. 

Obecnie trwa procedura, która pozwoli zaliczyć drogę do kategorii dróg gminnych. Na sesji Rady 

Gminy Rytwiany w listopadzie będzie podejmowana uchwała o uznaniu drogi za drogę gminą.  

 

Pkt 16 

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął LVIII 

sesję Rady Gminy Rytwiany.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany 

 

Jerzy Gwizdowski 

 

Protokołowała: 

Jolanta  Markiewicz                                                         


